

“၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲလွန်ကာလ ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏တင်ပြချက်”

ရဲဘော်တို့၊ မိတ်ဆွေတို့၊ ပြည်သူလူထုအပေါင်းတို့

၂၀၁၅ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်နေ့မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲကို ကျွန်တော်တို့လည်း စိတ်ဝင်တစား စောင့်ကြည့်ခဲ့ပါတယ်။

အုပ်စိုးသူတွေဘက်က ဒီအဆင့်မှာ အရေးနိမ့်သွားပါပြီ။ ဦးသိန်းစိန်ဦးဆောင်တဲ့ ကြံ့ဖွံ့ပါတီနဲ့အစိုးရ ရှုံးနိမ့်သွားသော်လည်း ၂၀၀၈ ခြေ/ဥ အောက်မှာ အခိုင်အမာတည်ဆောက်ထားတဲ့ စစ်ဗျူရီကရေစီယန္တရားက မပျက်မစီး တည်ရှိနေပါသေးတယ်။ သူတို့ ဘာတွေလုပ်လာနိုင်စရာတွေ ရှိသေးလဲ။ တိုင်းပြည်ရှေ့ရေးအတွက် ကျွန်တော်တို့မှာ တင်ပြစရာတွေ ရှိလာပါတယ်။

(၁)

၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲ ဘဏ္ဍကြောင့်ဖြစ်ပေါ်လာသလဲ

အမေရိကန်က တရုတ်နဲ့အပြိုင် အာရှပစိတ်စိတ်ထဲ ထိုးဝင်လာပြီး ဒေသစိုးမိုးရေး လုပ်လာရတာ ဗမာပြည်ဟာ ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ အချက်အချာကျနေတာမို့ ဘက်ပေါင်းစုံကနေ အမေရိကန်က ထိုးဖောက်ချဉ်းကပ်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ဆုံး အုပ်စိုးသူ စစ်အုပ်စုကို ချော့မြူမက်လုံးပေးပြီး ဒီချုပ်နဲ့ဆွဲစေပေးလိုက်နိုင်ရတာ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲကို သပိတ်မှောက်ခဲ့တဲ့ ဒီချုပ်ဟာ ၂၀၁၂ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခဲ့တယ်။ ဒါ့ကြောင့် ၂၀၁၂ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲဟာ ရုပ်ပြကောင်းခဲ့ပြီး စစ်အုပ်စုလည်း အသက်ရှူချောင်ခဲ့တယ်။ အခုတော့ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်လာခဲ့တယ်။

ရွေးကောက်ပွဲမှာ ပြဿနာအကြီးအကျယ် မတက်လိုက်ဘဲ ပြည်သူတွေအကြိုက် ဒီချုပ်အနိုင်ရသွားတော့ အိုဘားမားနဲ့ ဟီလာရီကလင်တန်တို့က ‘ငါပစ်တာ’ ဆိုတဲ့သဘောနဲ့ လက်မထောင်ပြခဲ့ကြတယ်။

ဒါ့ကြောင့်လည်း ရွေးကောက်ပွဲအပြီး အင်တာဗျူးတခုမှာ ဝါရှင်တန်ပို့စ်သတင်းထောက်က ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ‘ရွေးကောက်ပွဲ အနိုင်ရလို့ အမေရိကန်အစိုးရကို အမှတ်ပေးချင်သလား’ လို့ ပြောင်ကျကျမေးခွန်းထုတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်တယ်။

(၂)

၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲရဲ့ ထူးခြားတဲ့ဝိသေသများ

နိုင်ငံရေးပါတီ ၉၁ ပါတီ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြတဲ့ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲမှာ ဒီချုပ် အနိုင်ရသွားပါပြီ။ ပြည်သူအတွက်၊ ဒီချုပ်အတွက်၊ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကို တိုက်ပွဲဝင်နေသူတွေအတွက် မင်္ဂလာသတင်းပါ။

ဒီပွဲမှာ ပြည်သူတွေ အောင်ပွဲခံပြီး စစ်အုပ်စုနဲ့ကြံ့ဖွံ့တို့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရတာဟာ လူတန်းစား၊ လူ့အလွှာအသီးသီး နိုးကြားကာ အဆက်မပြတ် တိုက်ပွဲဝင်လာကြရင်းက စစ်အာဏာရှင်စနစ်ဆန့်ကျင်ရေး စိတ်ဓာတ်တွေ မြင့်မားပေါင်းစည်းလာခဲ့ကြလို့ ဖြစ်တယ်။

အခွင့်အရေးယူကာ ကျိုကျိတ်တက်ချမ်းသာလာပြီး စည်းစိမ်ပေါက် လက်ညှိုးညွှန်အုပ်ချုပ်လာတဲ့ စစ်အာဏာရှင်တွေကို ပြည်သူလူထုက တူးတူးခါးရွံ့ရှာမုန်းတီးတယ်ဆိုတာ ဖော်ထုတ်ပြသလိုက်တဲ့ပွဲ ဖြစ်တယ်။

လူထုက ပေးလိုက်တဲ့မဲဟာ အုပ်စိုးသူတွေနဲ့အပေါင်းအပါတွေ နာလိုခံခက်ပြောနေတဲ့ ပေါ်ပြူလာမဲဆိုတာထက် ပိုလေးနက်ပါတယ်။ လူထုက သူ့ခံယူချက်နဲ့သူ ရပ်တည်လိုက်တာက ပိုနက်ရှိုင်းပါတယ်။ လူထုရဲ့ခံစားချက်နဲ့ နိုင်ငံရေးနိုးကြားမှုက ဒါထက် ပိုနက်ရှိုင်းပါတယ်။

တနည်းပြောရရင် ရာစုနှစ်တဝက်ကျော် ပြည်သူ့ကိုနှိပ်စက်၊ ဆိုးဆိုးသတ်ဖြတ် အမွေကျင့်လုပ်လာခဲ့တဲ့ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ရဲ့ ဆိုးပြစ်ကို မှတ်လောက်သားလောက်အောင် ပြည်သူတွေက ဒဏ်ခတ်လိုက်တာ ဖြစ်တယ်။

စစ်အုပ်စု စိတ်ကြိုက်ရေးဆွဲထားတဲ့ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံ အခြေခံဥပဒေဘောင်အောက်မှာ အရပ်သားနိုင်ငံရေးပါတီတခုက မဲအပြတ်အသတ်နဲ့ အနိုင်ရခဲ့တာဟာ အလွန်ထူးခြားပါတယ်။ ပြောင်းလဲလိုနေပြီဖြစ်တဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ ဆန္ဒနဲ့ကိုက်ညီအောင် ကြွေးကြော်သံတင်၊ အခြေခံအားဖြင့် မှန်ကန်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဗျူဟာနဲ့ လူထုကြီးတရပ်လုံး လမ်းပေါ်ထွက်ပေါ်လာနိုင်အောင် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်လုပ်ဆောင်သွားနိုင်တဲ့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ကို ကျွန်တော်တို့ အသိအမှတ်ပြုချီးကျူးပါတယ်။

ကြံ့ဖွံ့ဘာကြောင့်ရုံးသလဲ

အဘက်ဘက်က အသာစီးယူထားတဲ့ကြားထဲက ခုလိုအပြတ်အသတ် အရုံးရလဒ်ကြောင့် အုပ်စိုးသူတွေ တုန်လှုပ်ကုန်ကြပါတယ်။ ခြေမကိုင်မိလက်မကိုင်မိ ဖြစ်ခဲ့ကြတယ်။ ရုတ်တရက် ပြောစရာစကား ရှာမတွေ့ ဖြစ်ခဲ့တယ်။ ညဉ့်ဦးယံအာဏာသိမ်းပွဲနဲ့ ဘိသိက်မြှောက်ခံလိုက်ရတဲ့ အာဏာရပါတီတို့ဘက်ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူက “ကျွန်တော်တို့ ဘာကြောင့် ဒီလိုအပြတ်အသတ်ရုံးတယ်ဆိုတာ မစဉ်းစားတတ်အောင်ပဲ” ဆိုတာမျိုး ပြောထွက်လာတယ်။ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ပုံသေနည်းတွေနဲ့ ကြိုတွက်ထားပြီး စိတ်အေးနေခဲ့ပုံရပါတယ်။ ပြည်သူတွေ ဘယ်လောက်နာကြည်းခံပြင်းနေတယ်၊ ဘယ်လောက် ဒေါသထွက်နေကြပြီဆိုတာ သူတို့ မသိနိုင်လောက်အောင်ကို အောက်ခြေလွတ်နေကြတာပါ။

ဒီပွဲမှာ နိုင်ငံရေးသံဝေဂ ရသွားကြတဲ့သူတွေလည်း မနည်းဘူး။

မိုက်ရူးရဲတယောက်ကဆိုရင် ရိုင်းရိုင်းစိုင်းစိုင်း မောက်မောက်မာမာ ပြောထွက်လာတယ်။ ပြည်သူတရပ်လုံးကို စော်ကားသွားခဲ့တယ်။ “မင်းဆိုးမင်းညစ်လက်ထဲမှာ ခွေးသေဝက်သေ သေကြပေတော့” တဲ့။

ဒီ ၂ ယောက်ကို ဥပမာပြလိုက်ရုံနဲ့ သူတို့ဘာကြောင့် အပြတ်အသတ်ရုံးတယ်ဆိုတာ ပေါ်လွင်နေပါပြီ။

(၃)

ဤခရီးဝေးသေး၏

နိုင်ငံရေးအခြေအနေသစ်တရပ်ကတော့ ပေါ်ထွန်းလာပါပြီ။ ပြည်သူတွေ ရွှင်မြူးကြရမယ့်အချိန် - ဒါပေမဲ့ စိတ်လွတ်ကိုယ်လွတ် ဘယ်သူမှ မပျော်နိုင်ကြသေး။ ၉၀ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲတစ်ကြိမ်က ခုအထိ ခြောက်လှန့်နေဆဲ၊ ပြည်သူတွေအပြင် ဒီချုပ်တဖွဲ့လုံးလည်း ရင်မနေရဆဲ။ သရဖူ၊ လက်ထိတ်၊ သံတိုင်၊ အုတ်ရိုး၊ ကျည်ဆန်စတာတွေက မျက်ဝန်းအိမ်ထဲမှာ တလှည့်စီ မြင်နေကြရမယ့်ပုံပဲ။

အာဏာလွှဲပြောင်းပွဲမှာ ပြည်သူတွေက အေးအေးချမ်းချမ်း ချောချောမောမော ဖြစ်စေချင်ကြတယ်။ ကျွန်တော်တို့လည်း ဒီလိုပဲ ဆန္ဒရှိတယ်။ တရုတ်၊ အမေရိကန်၊ အီးယူ၊ ဂျပန်နဲ့ကုလသမဂ္ဂတို့ကလည်း ဒီသဘောထားမျိုး ဖော်ပြကြတယ်။ ခု အာဆီယံ အစည်းအဝေးမှာ ထပ်မံအတည်ပြုကြတယ်။ ဝိုင်းကြီးချုပ်လက္ခဏာဆောင်တယ်။

(၄)

ချောချောမောမောအာဏာလွှဲအပ်ရေး

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကနဲ့ ကာချုပ်တို့ကို တွေ့ခွင့်ရဖို့ တင်ပြပါတယ်။

လွှတ်တော်အကြီးအကဲနဲ့တော့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးလို့ ပြီးသွားပါပြီ။ ပြေပြေလည်လည်ရှိကြကြောင်း ကြေညာချက်တခု ထုတ်ပြန်အသိပေးခဲ့ကြပါတယ်။

“ဘာပြောင်းလဲစရာလိုသေးလို့လဲ၊ ပြောင်းလဲပေးထားပြီပဲ” လို့ ပြောထားတဲ့ သမ္မတဦးသိန်းစိန်နဲ့ “အမှန်တကယ်ပြောင်းလဲဖို့ NLD ကို မဲပေးဖို့” ဆောင်ပုဒ်ကိုင်စွဲခဲ့တဲ့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့ တွေ့ဆုံပွဲ။

“၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေကို ကာကွယ်သွားမယ်” လို့ ကြွေးကြော်ထားတဲ့ ကာချုပ်ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နဲ့ ဒီဂျေ/ဥ ကို ပြင်မှဖြစ်မယ်ဆိုတဲ့ ဒီချုပ်ဥက္ကဋ္ဌတို့ တွေ့ဆုံပွဲကို ပြည်သူတွေက စောင့်စားနေကြပါပြီ။

သူတို့ဘက်ကလည်း ကော်မရှင်က တရားဝင်အနိုင်အရှုံးရလဒ်ကို ကြေညာပြီးရင် တွေ့ပုံမယ်လို့ အကြောင်းပြန်ကြားထားပြီ ဖြစ်တယ်။ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို အသိအမှတ်ပြုပါတယ်လို့လည်း ဆိုထားခဲ့ကြတယ်။ ဒီအတိုင်း ရုပ်လုံးဖော်ကြမယ်ဆိုရင်တော့ ကြိုဆိုရမယ့်ကိစ္စပါ။ လူကြီးလူကောင်းပီသတယ်လို့ အသိအမှတ်ပြုကြပါမယ်။

ကျွန်တော်တို့ ဘာတွေသတိထားသင့်သလဲ-

ဘာတွေ ဘယ်လိုအပေးအယူလုပ်ကြမလဲ- သမ္မတနဲ့ကာချုပ်ကတော့ ၂၀၀၈ အထိုင်ပေါ်က တင်ပြဆွေးနွေးကြလိမ့်မယ်လို့ ခန့်မှန်းပါတယ်။ သူတို့ဘက်က ၂၀၀၈ က ပေးအပ်ထားတဲ့ အထူးအခွင့်အရေးတွေ အကုန်ပြန်ယူကြမှာပါ။ ကာလုံ ဆက်ရှိမယ်။ လွှတ်တော်ထဲမှာ စစ်တပ်ကိုယ်စားလှယ် ၂၅ % ဆက်ထားမယ်။ အစိုးရဝန်ကြီးဌာန ၃ ခု (ကာကွယ်ရေး၊ ပြည်ထဲရေးနဲ့ နယ်စပ်ရေးရာ) ကို ကာချုပ်က ဆက်ကိုင်ထားလိမ့်မယ်။

ခုဟာက ကြံ့ဖွံ့ ရှုံးပေမယ့် စစ်တပ်စစ်ဗျူဟာရေစီယန္တရားက ရှိနေသေးတယ်။ ဒါပေမဲ့ တဖက်မှာ စစ်အုပ်စုနဲ့ စစ်တပ်တစ်ခုလုံးကို ခွဲကြည့်ဖို့ လိုတယ်။ ဖော်ပြချက်တွေကြည့်တော့ ဒီချုပ်ကို မဲပေးကြတဲ့အထဲမှာ စစ်တပ်မဲ အတော်အသင့်ပါခဲ့တယ်။ တချို့တပ်နယ်မြေတွေမှာ အထက်က ချုပ်ကိုင်ပြီး ကြံ့ဖွံ့မဲတွေ ယူသွားလို့ လျော့နည်းသွားတာ ရှိတယ်။

ထိပ်ပိုင်းမှာ သူရဦးရွှေမန်း၊ သူရဦးအောင်ကိုတို့လို ပုဂ္ဂိုလ်တွေကတောင် အပုပ်ကောင်ကို ဖက်တွယ်မထားတော့တာ တွေ့ရတယ်။ တပ်အနေနဲ့ တသွေးတသံတမိန့် နှောင်ကြီးကြီးရှိနေလို့သာ ပုံပျက်ပန်းပျက် မဖြစ်သေးတာ။ အောက်ခြေတပ်မှူး တပ်သားတွေကိုယ်တိုင်က ပြည်သူတွေနဲ့အတူ ခံစားနေရတာ ဖြစ်တယ်။ ဒါက ဘက်တဖက်။

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပါအဝင် ပညာရှင်တချို့က ၉၀ ခုနှစ်နဲ့ မတူတော့ပါဘူးလို့ အခြေအနေအချက်အလက် အချို့ကို ထောက်ပြကြတယ်။ ငြင်းခုံစရာမရှိပါ။ ဒါပေမဲ့ ခုအထိ တူနေသေးတာတွေလည်း ကျန်နေသေးတယ်ဆိုတာ မမှေ့ဖို့လိုပါတယ်။

- စစ် ၃ စစ် (စစ်အုပ်စု၊ စစ်အစိုးရ၊ စစ်ဗျူဟာရေစီယန္တရား) ရှိနေသေးတယ်။
- တပ်ကို ချုပ်ကိုင်ထားနိုင်ဆဲ ဖြစ်တယ်။
- စစ်တပ်ဆိုတာပစ်ရင် မှန်အောင်ပစ်တယ်ဆိုတဲ့ လမ်းညွှန်ချက် တည်မြဲနေသေးတယ်။

၈ လေးလုံးမှာ ပစ်ကြည့်တယ်။ မရမှ ဒေါက်တာမောင်မောင်ရဲ့ လေချိုသွေးအဆင့်ကို လျော့ချတာ ဖြစ်တယ်။ ခုလည်း ညစ်ကြည့်တယ်။ မရမှ ဆုတ်တာဖြစ်တယ်။ (အတွေ့အကြုံအရ) ထိုးဖို့ဆုတ်တာကော မဖြစ်နိုင်ဘူးလား။ သူတို့မှာ ၂၀၀၈ ခံစစ်စည်း ရှိသေးတယ်။ စစ်တပ် ၂၅ % ကို ဆုပ်ကိုင်ထားဆဲ ဖြစ်တယ်။ တပ်ကို အနီရောင်အဆင့် တပ်လှန့်ပြီးမှ အခု လိမ္မော်ရောင်အဆင့် လျော့တာဖြစ်တယ်။ ဖြစ်နေတာက ငါးတကာယိုတဲ့ချေး ပုစွန်ဆိတ်ခေါင်းပေါ် အကျခံနေရတယ် ဆိုတဲ့စကားပုံလိုပဲ။ ထိပ်က စစ်အုပ်စု လုပ်သမျှနဲ့ လုပ်ခိုင်းသမျှ လုပ်နေရတဲ့ စစ်တပ်တပ်လုံးနဲ့ ဝန်ထမ်းတွေခေါင်းပေါ် ပုံချခံနေရတာတွေ ရှိတယ်။ ဒါကို ကျွန်တော်တို့ ခွဲခြားကြည့်ပါတယ်။

၂၀၀၈ ရှိနေသမျှ ဒါမျိုးတွေ ဆက်ရှိနေမှာပါ။ ဒါတွေ ရှောင်နိုင်ဖို့ ထုံးတမ်းစဉ်လာအရ စစ်တပ်ဟာ အရပ်သားအစိုးရရဲ့ လက်အောက်မှာ ရှိရှိနေရပါမယ်။

(၅)

သူပြင်ကိုယ်ပြင်ကာလ

ဒီရက်ပိုင်းအတွင်းမှာပဲ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ၄၂ နိုင်ငံက သံတမန်တွေကို ဖိတ်ကြားပြီး အခြေအနေတချို့ ရှင်းပြတယ်။ သဘောထားတချို့ တင်ပြခဲ့တယ်။ တိုင်တောထားတဲ့ သဘောပဲ။ လက်ထဲရောက်ခါနီးမှ ပုတ်ချခံရမှာစိုးပုံ ပေါ်ပါတယ်။

ခုထိပ်သီး ၂ ဦးက အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြပြီး အချိန်တွေဆွဲနေတယ်။ ဒါဟာ လူတွေသွေးအေးမယ့်အချိန် စောင့်နေတာ ဖြစ်တယ်။ ဒါကို သတိရှိဖို့လိုတယ်။ တိုင်းပြည်ရဲ့ အရှေ့ဘက်နဲ့ မြောက်ဘက်ခြမ်းမှာ စစ်ပွဲတွေ တိုးချဲ့နေတယ်။ ဒါဟာ တိုင်းပြည်ကို ထိန်းချုပ်နိုင်တာ စစ်တပ်ပဲရှိတယ်ဆိုတာ မြင်စေချင်ပုံရတယ်။ တချိန်တည်းမှာ “တိုင်းပြည်ကို ဆူအောင်လုပ်နိုင်တာလည်း ငါတို့ပဲ ရှိတယ်” ဆိုတဲ့အဓိပ္ပာယ်က တွေ့ပါလာပါတယ်။ သူတို့မှာ လုပ်ချင်တာလုပ်ဖို့ အကြောင်းပြစရာတွေ အများကြီးရှိတယ်။ ၂၀၀၈ ခြေ/ဥ ရှိတယ်။ အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ လက်နက်အင်အား၊ လူအင်အားနဲ့ ဘဏ္ဍာအင်အား ရှိတယ်။ ဒါကြောင့် ကာချုပ်လုပ်ပိုင်ခွင့်နဲ့ အာဏာသိမ်းနိုင်တယ်ဆိုတဲ့အထိ တွက်ဆထားသင့်တယ်။

ကျွန်တော်တို့က လွှတ်တော်နည်း၊ သံတမန်နည်းလောက်နဲ့ လုံလောက်တယ်မထင်။ လူထုလှုပ်ရှားမှုမပါဘဲ ရည်မှန်းချက် မပေါက်နိုင်။ လူထုကို နိုင်ငံရေးအသိ နိုးကြားနေဖို့ အစီအစဉ်ရှိရှိ အသိပေးလှုံ့ဆော်စည်းရုံးထားရပါမယ်။ လူထုရဲ့ တွန်းအားမပါဘဲ နေရာရွေ့မှာ မဟုတ်ဘူးလို့ မြင်နေတယ်။ မပြောင်းရင်မဖြစ်မှ ပြောင်းမယ့်သူတွေပါ။

ပြည်သူတွေဘက်ကလည်း ကိုယ့်အောင်ပွဲဆိုတာက လက်ဆုပ်လက်ကိုင် မပြနိုင်သေး။ ဘယ်နည်းနဲ့မှ အဆုံးရှုံးခံလိုက်လို့ မဖြစ်တာမို့ နိုးနိုးကြားကြား ရှိနေရပါမယ်။ ဒီရွေးကောက်ပွဲ အောင်နိုင်လိုက်တာကြောင့် စစ်အာဏာရှင်စနစ် လုံးဝကျဆုံးတာမဟုတ်ပါ။ ဆက်လက်တိုက်ပွဲဝင်ဖို့ အသင့်ဖြစ်နေရပါမယ်။ ဒီမိုကရေစီဘက်တော်သား နိုင်ငံရေးအဖွဲ့အစည်းများကလည်း ဒီရလဒ်ကို ပိုင်းဝန်းကာကွယ်ကြဖို့ ပန်ကြားလိုပါတယ်။ ရှုံးသွားတဲ့ စစ်အုပ်စုက ဒီချုပ်ကို ကျန်နိုင်ငံရေးပါတီတွေနဲ့ ရန်တိုက်ပေးနေတာကိုလည်း သတိပြုကြဖို့ လိုပါတယ်။

ပြည်သူလူထုလိုလားနေတဲ့ အပြောင်းအလဲဆိုတာ စစ်မှန်တဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ပေါ်ထွန်းရေး၊ ပြည်တွင်းစစ်ရပ်စဲရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ တိုင်းရင်းသားအားလုံး တန်းတူအခွင့်အရေးရှိတဲ့ တစည်းတလုံးတည်းရှိတဲ့ ပြည်ထောင်စုတရပ် ပေါ်ပေါက်ရေးပဲ ဖြစ်တယ်။ မျက်မှောက်ဆင်းရဲဒုက္ခအပေါင်းကို ဖြစ်ပေါ်စေတဲ့ မတရားတဲ့ဖိနှိပ်အုပ်စိုးမှုအောက်က လွတ်မြောက်စေရေး ဖြစ်တယ်။

ဒီလမ်းကြောင်း သွေဖီသွားစေဖို့ ဒီရက်ပိုင်းအတွင်း လူမျိုးရေး၊ ဘာသာရေးကို အကြောင်းပြပြီး စစ်အစိုးရအကြိုက် လှုပ်ရှားလာတဲ့ အဖွဲ့တွေရဲ့ အန္တရာယ်ကိုလည်း မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်ထိန်းသိမ်းပေးကြရပါမယ်။

(၆)

အစိုးရသစ် စဉ်းစားဖို့

ဒီချုပ်အစိုးရဟာ နိုင်ငံတော်အာဏာအညွှာကို ကိုင်ထားတဲ့ ကာလုံအဖွဲ့ထဲက စစ်ဗိုလ်ချုပ် ၆ ယောက်ရဲ့ သဘောဆန္ဒကို ကျော်လွန်ပြီး စစ်အုပ်စုအကျိုးစီးပွားကို ဆန့်ကျင်တဲ့ ပြောင်းလဲမှုတွေကို လုပ်ရပါမလားလို့ သံသယရှိပါတယ်။

ကာချုပ်ကို ပေးထားရတဲ့ ဝန်ကြီးဌာန ၃ ခုရဲ့ ဖြစ်လာနိုင်တဲ့ အန္တရာယ်ကိုလည်း ကြိုစဉ်းစားထားသင့်ပါတယ်။

- ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေရဲ့ ပွတ်တိုက်မှုမှာ အရပ်သားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ခေါင်းခဲရမယ့်ကိစ္စ။
- နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနရဲ့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေ၊ တိုင်းရင်းသားတွေနဲ့ ဆက်ဆံရေးမှာ အရပ်သားအစိုးရဆိုတဲ့ အစိုးရက လက်ရှောင်ထားရမယ့်ကိစ္စ။

- ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက ရဟန်းရှင်လှပြည်သူတွေကို မီးလောင်ဖုံးနဲ့ပစ်လိုက်၊ ဖမ်းချင်သလိုဖမ်း၊ သတ်ချင်သလို သတ်နေရင်လည်း နှုတ်ဆိတ်နေရမယ့်ကိစ္စ စတာတွေအတွက်လည်း ကြိုစဉ်းစားထားရပါမယ်။

ခုတလော ‘အရပ်သားအစိုးရ’ ‘အရပ်သားအစိုးရ’ ဆိုပြီး ရေးကြသားကြ ပြောဆိုကြတာတွေ သိပ်များလာပါတယ်။ အထက်မှာ တင်ပြခဲ့တဲ့ ကိစ္စတွေကြည့်ရင် ၂၀၀၈ ရှိနေသရွေ့ ‘အရပ်သားအစိုးရ’ ခေါ်မရဘူးလို့ ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီက ယူဆပါတယ်။ ဒီချုပ် အစိုးရဟာ အလကားမတ်တင်းနဲ့ ကြီးဒေါ်နွားကျောင်းပေးနေတာပဲ ဖြစ်မယ်။ ဒီဝန်ကြီးဌာနတွေက အစိုးရသစ် အကျပ်အတည်းတွေ့အောင် ပြည်သူနဲ့ ထိပ်တိုက်တိုးအောင် ကောင်းကောင်းမွေပါလိမ့်မယ်။

ဒါတွေဟာ ဒီချုပ်ခေါင်းကို ဆင်နင်းမယ့်ကိစ္စတွေပဲ။ ပြေလည်အောင် ဖြေရှင်းနိုင်ရင် ဖြေရှင်း၊ မဖြေရှင်းနိုင်ရင် မိမိကို မဲပေးခဲ့တဲ့ ပြည်သူသန်းပေါင်းများစွာနဲ့ ပြန်လည်ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုရင်ရဖွယ် ရှိပါတယ်။

စစ်အုပ်စုနဲ့အာဏာခွဲဝေရေး

သမ္မတဦးသိန်းစိန်၊ ကာချုပ်မင်းအောင်လှိုင်တို့နဲ့ ဒေါ်စု တွေ့ကြရင် သူ့ဘက်ကိုယ့်ဘက် လိုလားချက်တွေ အပြန်အလှန် တင်ပြကြပါလိမ့်မယ်။ စစ်တပ်နဲ့ ပတ်သက်တာတွေ ကာချုပ်က တင်ပြတောင်းဆိုပြီး တခုလုံးကိစ္စတွေကို သမ္မတလုပ်သူက ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရမှာပဲ။

ပြည်သူတွေက ဒီရလဒ်ကို မျှော်လင့်တကြီး စောင့်စားနေကြပါတယ်။ စစ်အုပ်စုရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို အကာအကွယ်ပေးတဲ့ စေ့စပ်ရေးမျိုး မဖြစ်ပါစေနဲ့လို့လည်း ဆုတောင်းနေကြတယ်။ ဝင်းဝင်း (win-win) ၂ ဘက်နိုင်ဆိုပြီး အပေးအယူလုပ်လိုက်ရင် ပြည်သူအတွက် ဘာမှမကျန်ဖြစ်သွားမှာကို ကျွန်တော်တို့လည်း စိုးရိမ်ပါတယ်။ ပြည်သူနိုင်ဖို့ အဓိကထားရပါလိမ့်မယ်။

ခုအာဆီယံထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲမှာ အိုဘားမားက အစိုးရဟောင်း အာဏာလွှဲပြောင်းမပေးမီ အဟောင်းအသစ် ၂ ဖွဲ့စလုံးနဲ့ တွေ့ပြီး ထောမနာပြုချင်ပါတယ်လို့ ပြောလာပါတယ်။ ဒါဆိုရင် သူလည်း ‘ဝင်း - ဝင်း’ ထဲ ပါနေတဲ့သဘောပဲ။

(၇)

အစိုးရသစ် လတ်တလောဖြေရှင်းရမယ့်ပြဿနာများ

- (၁) ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး - ဒီအချိန်ဟာ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ သံလွင်ခက်ကိုင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးစကား ဆိုကြရမယ့်အချိန်ပါ။ ဒါပေမဲ့ NCA လက်မှတ်မထိုးသေးတဲ့ အဓိကအဖွဲ့တွေအပေါ် ဖုံးမိုးရွာချနေတယ်။ ဒါကို အလျင်အမြန် ကိုင်တွယ်ပေးရလိမ့်မယ်။
- (၂) နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကိစ္စ - လွှတ်နေတယ်၊ လွှတ်နေတယ်ပြောပြီး ရောင်ပြလောက်လွှတ်၊ ရွေးကောက်ပွဲဘက် အာရုံရောက်နေကြချိန် တိုးဖမ်းလာတယ်။ တိုးပြီးညှင်းပန်းနှိပ်စက်လာတယ်။ အထူးသဖြင့် အဖမ်းခံ ဗကသ ကျောင်းသားများနဲ့ အားပေးထောက်ခံဝန်းရံပြည်သူများကို ကိုယ်ထိလက်ရောက် ရက်ရက်စက်စက် လုပ်ခဲ့တယ်။ လုပ်ခလာစာတိုးရေး တောင်းဆိုတဲ့ အလုပ်သမားတွေ ထောင်ချခံရတယ်။ လယ်သမားတွေရဲ့ နစ်နာချက်သတင်းတွေကို မှောင်ချထားခဲ့တယ်။ သူတို့တတွေ အမြန်ဆုံးလွှတ်ဖို့ ဆောင်ရွက်ပေးသင့်တယ်။
- (၃) စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များ - တဖက်နိုင်ငံတွေမှာ မျိုးဆက်နဲ့ချီပြီး ပြေးရှောင်နေရတဲ့ အစိုးရနှင့် စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲ မတိုင်မီ နယ်စပ်ဒေသတွေမှာ ခိုလှုံနေရတဲ့ နှစ်ကြီးသမားဒုက္ခသည်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲကာလနဲ့ ရွေးကောက်ပွဲအပြီးမှာ စစ်ရေးတိုးချဲ့လာလို့ ဖုံးရှောင်ရင်း ဖုံးလွှတ်၊ ကျည်လွှတ် မြို့ပြတွေဆီနဲ့ နယ်စပ်ဒေသတွေ ပြေးဝင်ခိုလှုံနေရတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များနဲ့ ဒုက္ခသည်များအရေးကိုလည်း အချိန်ဆွဲမနေသင့်ပါ။
- (၄) ၂၀၀၈ ဖျက်သိမ်းရေး - ၂၀၀၈ တည်ရှိနေရင် ကာလုံနဲ့ သူ့အာဏာတွေ တည်ရှိနေမယ်။ ကာလုံ အဲဒီလို တည်ရှိနေသရွေ့ အရွေးကောက်ခံအစိုးရရဲ့ ကံကြမ္မာဟာ နေ့နေ့ညည မရေမရာ မသေမချာ ဖြစ်နေမှာပဲ။

(၅) ၁၇ (၁) လို ဒီမိုကရေစီနဲ့ မကိုက်ညီတဲ့ ဥပဒေတွေ ဖျက်သိမ်းရေး။ ဒါတွေကြောင့် နိုင်ငံအကျိုးဆောင်ရွက်ခဲ့သူ၊ ဆောင်ရွက်လိုသူတွေ နစ်နာကြလှပါပြီ။

(၆)

နိဂုံး

ရဲဘော်တို့

အခြေအနေဟာ အကဲဆတ်နေသေးတဲ့ အနေအထားမှာ ရှိနေသေးတယ်။ နိုင်ငံတကာအာဘော်ကလည်း စိတ်မချရသေးတဲ့ ဘက်ကို မီးမောင်းထိုးလာကြတယ်။ စစ်အစိုးရဘက်ကိုလည်း ‘ပြောတဲ့အတိုင်းလုပ်ဖို့’ တဖွဖွ သတိပေးနေကြတယ်။

တပါတီလုံးအနေနဲ့ သတိထားစောင့်ကြည့်နေရမှာဖြစ်ပြီး ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့အခြေအနေနဲ့အညီ ခြေလှမ်းလှမ်းနိုင်ဖို့ ပြင်ဆင်ထားရပါမယ်။

ရဲဘော်တို့

ဒီတင်ပြချက် လက်စသတ်ပြီးချိန်မှာပဲ သတင်းဆိုးတခု ဝင်လာပါတယ်။ ကာချုပ်မင်းအောင်လှိုင်က ဝါရင်တန်ပို့စ်သတင်းစာ အယ်ဒီတာတဦးနဲ့တွေ့ပြီး သူ့သဘောထားတွေ ပြောပြတယ်။ လိုရင်းကတော့

- အာဏာလွှဲပြောင်းဖို့ အချိန်မကျသေး
- စစ်မှန်တဲ့ တင်းပြည့်ကျပ်ပြည့်ငြိမ်းချမ်းရေးရှိမှ
- ပါတီပေါင်းစုံဒီမိုကရေစီရင့်ကျက်ခိုင်မာမှ
- တိုင်းရင်းသားတွေနဲ့အစိုးရကြား ကောင်းမွန်တဲ့ဆက်ဆံရေး လိုအပ်သေးတယ်။

ဒါတွေ ပြည့်စုံမှ အရပ်သားအစိုးရထံ ပို့ပြီးအာဏာပေးအပ်သွားမယ်။ ၃ ချက်စလုံးက ကြိုက်သလောက် အချိန်ဆွဲနိုင်တယ်။ ဒါတောင် အာဏာအကုန်လွှဲမှာ မဟုတ်သေးဆိုတာ သတိပြုပါ။

ဗဟိုစည်းရုံးရေးကော်မတီ

ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ

ရက်စွဲ။ ။ ၁၃၇၇ ခု၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၄ ရက်။

၂၀၁၅ ခု၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်။